
ХАНС БЛІКС: "ЗАРАЗ
ПРОЕКТ НА СТАДІЇ ЗЛЕТУ
З 12 по 13 січня в Ук

раїні з офіційним візитом 
перебували Голова Асам
блеї країн - донорів Чор
нобильського фонду "Ук
риття" Ханс Блікс і деле
гація Європейського бан
ку реконструкції та ро
звитку (Є Б Р Р ) на чолі з 
Ф абріціо Саккономанні. 
В они взяли участь у 

засіданні Спільного комі
тету У країна-ЄБРР, очо
люваними співголовами - 
Прем'єр-міністром Укра
їни Юрієм Єхануровим 
та Ф абріціо С акконо
манні. В роботі Спільно
го комітету також взяли 
участь міністри М НС, 
М ЗС , М інпаливенерго, 
Мінфіну, Мінекономіки і 
Голова Д ерж атомрегу- 
лювання України. Спіль
ний комітет утворив ро
бочу групу, яку спільно 
очолили Віктор Балога, 
Міністр України з  питань 
надзвичайних ситуацій 
та у справах захисту на
селення від наслідків 
Чорнобильської ката

строфи, і Вінс Новак - 
директор департаменту 
ядерної безпеки Є Б Р Р , 
для забезпечення поточ
ної співпраці між Є Б Р Р  і 
українськими організа
ціями. Вона служитиме 
платформою для вирі
шення всіх проблем, які 
можуть загримати реалі
зацію проекту та призве
сти до збільшення ви
трат.

На засіданні відзначе
но, що будівництво ново

го безпечного конфайн- 
менту потребує постійної 
уваги. Учасниками засі
дання обговорено про
блемні питання щодо 
спорудження об'єктів, 
пов'язаних зі зняттям з 
експлуатації Ч орно
бильської АЕС та пере
творенням об'єкта "Ук
риття" на екологічно без
печну систему. Обгово
рено також питання по
вернення ПДВ, внесок у 
Чорнобильський фонд 
"Укриття" з боку Украї
ни та виділення у Дер
жавному бюджеті Украї
ни коштів для підтримки 
даного проекту. Сторони 
визначили та узгодили 
між собою конструктивні 
підходи до вирішення 
вищезазначених питань. 
Міністру України з пи

тань надзвичайних си
туацій та у справах захи
сту населення від наслід
ків Чорнобильської ката
строфи Віктору Балозі 
надано статус Спеціаль
ного представника Укра
їни з питань поповнення 
та використання міжна
родних фондів ЧАЕС. 
Його завдання - переко
нати донорів виділити 
кошти, необхідні для 
комплексного вирішення 
чорнобильських про
блем.

Після закінчення засі
дання Спільного комітету 
відбулась зустріч Ханса 
Блікса і делегації Є БРР з 
Президентом України 
Віктором Ющенком. Під 
час зустрічі Президенту 
було представлено п’ятий 
піврічний звіт Є Б РР що

до питань, які впливають 
на впровадження чорно
бильських програм. Ханс 
Блікс запевнив Віктора 
Ющенка, що країни-до- 
нори й надалі допомага
тимуть Україні в подо
ланні наслідків Чорно
бильської катастрофи і 
сподіваються, що Україна 
та її Президент забезпе
чать лідерство і ефектив
не управління, необхідні 
для успішного завершен
ня проекту.

Президент України 
Віктор Ющенко у свою 
чергу запевнив закордон
них візитерів, що Украї
на має бажання і надалі 
тісно співпрацювати з 
країнами-донорами і 
ЄБРР.

Далі -  на 2-ій стор.
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Продовження. Початок 
на 1-ій стор.

В аеропорту "Бориспіль", пе
ред вилітом додому, пани Ханс 
Блікс, Фабріціо Саккономанні і 
Вінс Новак дали прес-конфе
ренцію для українських журна
лістів.

Пан Ханс Блікс зазначив: "З 
1997 року, часу заснування 
Асамблеї країн-донорів Чорно
бильського фонду "Укриття", 
проведено дуже велику підготов
чу роботу. Часу це зайняло бага
то, але так часто буває з велики
ми проектами, коли йде деталь
не покрокове планування. Зараз 
проект на стадії злету. Заходи по 
стабілізації об'єкта "Укриття" 
вже вжито і невдовзі контракт 
на побудову "Арки", нового без
печного конфайнменту, буде під
писано. Ми певні, що цей проект 
розпочнеться найближчим ча
сом, ще до сумної дати - 20-х ро
ковин Чорнобильської катастро
фи, і ми на власні очі побачимо, 
як буде збудоване нове "Укрит
тя", яке буде служити багато ро
ків і дійсно відсуне у минуле цю 
катастрофу.

Під час зустрічі з Президен
том України паном Віктором

Ющенком я зрозумів, що він 
цілком відданий справі втілен
ня в життя цього проекту. Пре
зидент налаштований на те, 
щоб використати всі свої пов
новаження, щоб виконавча 
влада працювала заради реалі
зації проекту. І вже зробив для 
цього необхідні кроки.

(Н аш а довідка. Україна 
прийняла на себе зобов'язання 
щодо самостійного проведення 
робіт з демонтажу нестабіль
них конструкцій об'єкта "Ук
риття" після зведення нового 
безпечного конфайнменту і на 
це зробила додатковий внесок 
до Чорнобильського фонду 
"Укриття" у розмірі 22 мільйо
ни доларів. На вирішення про
блем із відпрацьованим ядер
ним паливом на 2006-й рік із 
бюджету України виділено 10 
мільйонів гривень. Додаткове 
фінансування в обсязі 12 міль
йонів гривень з бюджету Укра
їни виділено на експлуатацію і 
технічне обслуговування об'єк
тів і систем, які необхідні для 
подальших робіт з перетворен
ня об'єкта "Укриття" в еколо
гічно безпечну систему. Укра
їнська сторона розглядає мо
жливість повного фінансуван

ня робіт з медико-біофізичного 
супровіду П ЗУ -SIP. У бюдже
ті Чорнобильської АЕС на 
2006-й рік на це вже додатко
во закладено 3 мільйони гри
вень).

Ми відчули сильну підтрим
ку цього проекту з боку укра
їнської влади. У вас, як і в ба
гатьох інших країнах, багато 
бюрократії, багато різних уста
нов, які за щось відповідають. І 
все це призводить до того, що 
проект уповільнюють, почина
ються якісь складнощі. Ми 
сподіваємось, що уряд України 
надасть проекту додатковий 
поштовх, який дозволить уни
кнути непотрібних складно
щів".

Пан Фабріціо Саккономанні 
підкреслив: "Зараз найважли
віше завдання - закінчити про
цес тендера і підписати кон
тракт з переможцем. Банк вва
жає, що гроші, вже виділені 
країнами-донорами на реаліза
цію проекту, було використано 
раціонально. Зокрема для того, 
щоб стабілізувати існуючий 
об'єкт "Укриття", на створення 
інфраструктурних об'єктів, 
необхідних для будівництва 
нового безпечного конфайн

менту. їх  вже побудовано і 
можна побачити на власні очі.

Декому може здатися, що ця 
робота проводилась надто по
вільно. Так, процес був дуже 
детальним, копітким. Бо, а ні 
банк, а ні донори не бажали 
наразитись на критику. Але, як 
випливає із уроків самої ката
строфи, краще зробити помил
ку через зайву обережність, 
ніж навпаки".

А пан Вінс Новак зазначив: 
"Те, що сталося в Чорнобилі, 
не повинно повторитись ніде в 
світі. Світ багато чому навчи
вся на уроках цієї катастрофи. 
Вирішення проблеми Чорно
биля є вкрай важливим для 
людей, довкілля і для самої  
ядерної енергетики. Реалізація 
проекту побудови нового без
печного конфайнменту і пере
творення об’єкта "Укриття" в 
екологічно безпечну систему 
повинна впевнити світову гро
мадськість у тому, що ката
строфа, яка сталася майже 20 
років тому, більше ніколи не 
повториться.

Юрій ДРОНЖКЕВИЧ

Новини — в номер!


